
RG.0012.4.8.2020 

 
Protokół nr 8 z posiedzenia Komisji Rolnictwa Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej z dnia 21.07.2020 r. 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 8:00. Lista członków oraz nagranie głosowe stanowią 
załączniki do protokołu. 
 
Program posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektów uchwał 
2. Opiniowanie pism, które wpłynęły do Komisji 
3. Wolne wnioski 

 
Ad. 1.  

1. Wydanie opinii dot. projektu uchwały w sprawie nabycia działki nr 115/2 obręb 

Dziewięć Włók na własność Gminy Pruszcz Gdański 

Projekt uchwały omówiła Pani M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 

Rozwoju Gminy 

Odpowiadając na pytanie, Pani Magdalena Bielińska poinformowała, że podział działek był 
dzielony na podstawie starego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
Radny Janusz Sampolski zapytał o określenie wartości odszkodowania. Otrzymał 
odpowiedź, że kwota ta wyznaczana jest drogą sądową i nie da się jej oszacować.  

Członkowie komisji po dyskusji zaopiniowali projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.  

 
2. Wydanie opinii dot. projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Pruszcz Gdański dla 

fragmentu obrębu geodezyjnego Łęgowo 

Projekt uchwały omówiła Pani M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 

Odbyła się dyskusja na temat możliwości uzyskania wsparcia finansowego ze strony 
starostwa. Pani Magdalena Bielińska zaznaczyła, że wszelkie zmiany planów odbywają się 
na koszt gminy. Przewodniczący Komisji zwrócił się do członków z pytaniem czy na tym 
etapie jest potrzebna opinia Spółki Eksploatator. Uznano, że opinia na ten moment jest 
zbędna, ponieważ nie jest znane przyszłe zagospodarowanie terenu. 

Po przybyciu na posiedzenie Pani Wójt Magdaleny Kołodziejczak odbyła się dyskusja na 
temat możliwości partycypacji powiatu w kosztach. Pani Wójt poinformowała, że 
opracowanie planu i koszty związane z tym są zadaniem własnym gminy.  

Członkowie komisji po dyskusji zaopiniowali projekt uchwały pozytywnie, 2 osoby wstrzymały 
się od głosu.   

 
3. Wydanie opinii dot. projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowościach 

Borkowo, Juszkowo, Straszyn 

Projekt uchwały omówiła Pani M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. Nie zgłoszono pytań do projektu. Członkowie komisji po dyskusji 
zaopiniowali projekt uchwały pozytywnie, 1 osoba zagłosowała przeciw, 1 osoba wstrzymała 
się od głosu. Radny Szymon Benedyk uzasadnił swój głos oddany przeciw.  

 



4. Wydanie opinii dot. projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra 

Spraw Wewnętrznych i Administracji w sprawie zniesienia nazw i rodzajów 

miejscowości  

Projekt uchwały omówiła Pani M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 

Członkowie Komisji zwrócili uwagę na słuszność porządkowania administracyjnego nazw, 
wyrażając jednocześnie chęć na podtrzymanie i eksponowanie nazw historycznych, które 
mają wartości tradycyjne.  

Członkowie komisji zaopiniowali projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.  

 
5. Wydanie opinii dot. projektu uchwały w sprawie  zmieniająca uchwałę nr XVII/48/2020 

Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 14 maja 2020 r. w sprawie udzielenia przez Gminę 

Pruszcz Gdański pomocy finansowej Powiatowi Gdańskiemu na realizację zadania pn. 

„Poprawa bezpieczeństwa na drogach Powiatu Gdańskiego poprzez  modernizację 

dróg powiatowych na terenie Powiatu Gdańskiego" w ramach której wykonane 

zostaną m.in. następujące zadania: budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 

2237G Wiślinka – Bogatka (etap III), budowa odwodnienia drogi powiatowej w 

Żukczynie (ul. Gdańska), przebudowa drogi powiatowej Borzęcin – Juszkowo (płyty 

yomb), budowa chodnika w Wiślince (w kierunku hałdy), wykonanie dokumentacji na 

nowy przebieg ul. Raduńskiej w Juszkowie, budowa chodnika w Wojanowie (etap II), 

montaż urządzeń mających na celu poprawę bezpieczeństwa wzdłuż dróg 

powiatowych 

Projekt uchwały omówiła Pani J. Falasa – pracownik merytoryczny. Nie zgłoszono pytań do 
projektu uchwały. Członkowie komisji zaopiniowali projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.  

 
6. Wydanie opinii dot. projektu uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę nr XVII/47/2020 

Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 14 maja 2020r. w sprawie udzielenia przez Gminę 

Pruszcz Gdański pomocy finansowej Powiatowi Gdańskiemu na realizację zadania pn. 

"Poprawa bezpieczeństwa na drogach Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację 

dróg powiatowych na terenie Powiatu Gdańskiego" w ramach której wykonana 

zostanie przebudowa dróg powiatowych nr 2216G i 2218G w zakresie budowy 

chodnika na długości 281m w miejscowości Rusocin 

Projekt uchwały omówiła Pani J. Falasa – pracownik merytoryczny 

Radny Janusz Sampolski zapytał o rozliczenie powiatu z gminą, otrzymał odpowiedź, że 
rozliczenie to jest dzielone po 50%.  

Członkowie komisji zaopiniowali projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.  

 
7. Wydanie opinii dot. projektu uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Pruszcz 

Gdański pomocy finansowej Powiatowi Gdańskiemu na realizację zadania pn. 

"Poprawa bezpieczeństwa na drogach Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację 

dróg powiatowych na terenie Powiatu Gdańskiego" w ramach której wykonana 

zostanie dokumentacja projektowa "Rozbudowy drogi powiatowej nr 2216G Rekcin - 

Wojanowo - Rusocin o ciąg pieszo - rowerowy na odcinku Wojanowo - Rusocin 

Projekt uchwały omówiła Pani J. Falasa – pracownik merytoryczny 

Radna Małgorzata Osowska zapytała, dlaczego Gmina w całości finansuje projekt, otrzymała 
odpowiedź, że są to względy dbania o bezpieczeństwo mieszkańców.  



Członkowie komisji zaopiniowali projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.  

 
8. Wydanie opinii dot. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Pomorskiego (Jagatowo) 

Projekt uchwały omówiła Pani J. Falasa – pracownik merytoryczny. Nie zgłoszono pytań do 
projektu uchwały. Członkowie komisji zaopiniowali projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.  

 
9. Wydanie opinii dot. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Pomorskiego (Rokitnica - Wiślinka) 

Projekt uchwały omówiła Pani J. Falasa – pracownik merytoryczny 

Radna Małgorzata Osowska zapytała o finansowanie dokumentacji, otrzymała odpowiedź, 
że jest ona finansowana całkowicie przez Gminę. Odpowiadając na pytanie Radnego 
Janusza Sampolskiego, Pani Joanna Falasa poinformowała o zasadach udzielania 
odszkodowania.  

Po przybyciu na posiedzenie Pani Wójt Magdaleny Kołodziejczak odbyła się dyskusja na 
temat partycypacji w kosztach budowy ciągu pieszo-rowerowego. Pani Wójt poinformowała, 
że zgodnie z ustaleniami gmina wykupi grunt, a zarząd dróg wojewódzkich tę drogę 
wybuduje. Oznajmiła, że jeżeli taka informacja jest potrzebna na piśmie, to gmina wystąpi do 
marszałka o pisemne potwierdzenie tych ustaleń. Odpowiadając na pytanie, Pani Wójt 
poinformowała, że późniejsze utrzymanie będzie leżało po stronie gminy. 

Członkowie komisji zaopiniowali projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.  

 
10. Wydanie opinii dot. projektu uchwały w sprawie powierzenia Eksploatator Sp. z o.o. z 

siedzibą w Rotmance zadań własnych Gminy Pruszcz Gdański w zakresie kanalizacji 

deszczowej odprowadzającej wody opadowe i roztopowe  

Projekt uchwały omówili Pani J. Falasa – pracownik merytoryczny, Pani Magdalena 
Kołodziejczak – Wójt Gminy Pruszcz Gdański oraz Pan Jacek Kaszubowski – Prezes 
Zarządu Spółki Eksploatator.  

Pan Prezes Jacek Kaszubowski zgłosił uwagi do projektu uchwały. W punkcie 2 wprowadzić 
zamianę słowa „przekazania” na „powierzenia” oraz skreślić słowo „wykonawczy”.  

Członkowie komisji zaopiniowali projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.  

 
11. Wydanie opinii dot. projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy Pruszcz Gdański (dotyczącej budowy ulicy Stylowej w Borkowie) 

Członkowie komisji zaopiniowali projekt uchwały pozytywnie, 1 osoba wstrzymała się od 
głosu, 1 osoba zagłosowała przeciw.  

 

Ad. 2.  

1. Wydanie opinii dot. pisma Państwa Wincentego i Marii Juwko w sprawie przekazania 
na rzecz Gminy Pruszcz Gdański działek 328/9, 328/20, 328/19 i 329/6 obręb Wiślinka  
Sprawę omówiła Pani Joanna Falasa, odnosząc się do miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, stanowiska Spółki Eksploatator, księgi wieczystej oraz 
do uchwały nr XXXV/108/2017 z 23 października 2017 r. o przejmowaniu dróg. 
Zaproponowała wystąpienie do Referatu Gospodarki Przestrzennej i Rozwoju Gminy o 
wydanie opinii. 

----



Komisja złożyła wniosek o wystosowanie do wnioskodawców pisma informującego, że gmina 
przejmuje drogi zgodnie z uchwałą nr XXXV/108/2017 z dnia 23 października 2017 r, 
załączając do pisma treść tej uchwały.  

2. Wydanie opinii dot. wniosku o nabycie nieruchomości gruntowej przeznaczonej na 
komunikację oznaczonej nr 8/28 obręb Juszkowo.  
Opinię referatu Inwestycji i Remontów omówiła Pani Joanna Falasa. Na posiedzenie przybył 
wnioskodawca – Pan Krzysztof Dembicki, który omówił sprawę. Radny Jerzy Kornacki 
przedstawił wnioskodawcy opinię referatu Gospodarki Przestrzennej oraz opinię referatu 
Inwestycji i Remontów.  

Komisja złożyła wniosek, aby Pani Wójt Gminy wystosowała pismo do dewelopera o 
udostępnienie terenu na cele komunikacyjne, zgodnie z ustaleniami decyzji podziałowej.   

Komisja złożyła wniosek o wystosowanie pisma do mieszkańców użytkujących ogródki 
przydziałowe informując, że użytkują ten teren niezgodnie z jego przeznaczeniem. 
Jednocześnie, złożyła wniosek o wystosowanie pisma do nadzoru budowalnego, również 
informując o użytkowaniu terenu niezgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego i z prośbą o podjęcie interwencji.   

 

Ad. 3.  
W posiedzeniu uczestniczył Prezes Spółki Eksploatator Pan Jacek Kaszubowski, przedstawił 
swoje założenia i wizje odnośnie prowadzenia Spółki. Pani Wójt wyraziła uznanie dla 
Prezesa Spółki Eksploatator oraz Jego kompetencji. Radna Monika Ficek złożyła w imieniu 
Komisji wniosek o zorganizowanie spotkania z Prezesem Spółki Eksploatator dla wszystkich 
Radnych, aby móc zgłębić poruszone tematy.  

Na posiedzenie Komisji przybyła Pani Katarzyna Kwiatek – Kierownik referatu Gospodarki 
Komunalnej. Poruszono temat oferty firmy „HANDEL Piotr Wrycza” na odbiór odpadów z 
tworzyw sztucznych pochodzenie rolniczego. Radny Janusz Sampolski poprosił o ustalenie 
sposobu przekazu informacji do rolników. Poruszono temat awarii grupy LOTOS.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
                                                                    
 
Podpisy członków Komisji:     
                                                                                                                                              
1. Małgorzata Osowska  

2. Krystyna Białek                                           

3. Danuta Czerwińska                                     

4. Monika Ficek                                               

5. Jerzy Kornacki                                             

6. Marek Kowalski                                         

7. Krzysztof Paśko                                          

8. Szymon Benedyk                                     

9. Janusz Sampolski                                      


